
آمادگی برای اجرای طرح »سلامت یاران حریم رضوی«
در دیدار شهردار منطقه ثامن با رئیس مرکز بهداشت ثامن مشهد بررسی شد

 رئیس مرکز بهداشت ثامن مشهد با اشاره 
به پیک دوم شــیوع کرونا در کشور و در 
پیش بودن ایام پیک تابســتان از اجرای 
طرح »ســامت یاوران حریم رضوی« در 
منطقه ثامن خبر داد. دکتر حســین زاده 
در نشست مشــترک با ســید مصطفی 
نعمتی شهردار منطقه ثامن که به منظور 
هماهنگی های بیشتر در زمینه اقدامات 
پیشــگیری از کرونا و نظارت بهداشــتی 
بیشتر در حریم مطهررضوی برگزار شد، 
اظهار کرد: باتوجه به در پیش رو بودن ایام 
دهه کرامت و آغاز فصل تابستان و احتمال 
افزایش قابل توجه حضور زائران در منطقه 
ثامن، نیاز به تشــدید نظارت ها و کنترل 
دقیق تر شرایط بهداشت عمومی منطقه 
به منظور پیشــگیری از گسترش دوباره 
کرونا، محسوس اســت. وی همچنین به 
احتمال وقوع پیک دوم کرونا در کشور و در 
استان خراسان رضوی نیز اشاره و تصریح 
کرد: اگرچه از زمان شــیوع این بیماری 
منحوس در مشهد، شاهد همکاری خوب 
همــه ارگان ها و اعمال دســتورالعمل ها 
و رعایــت پروتکل های اباغی از ســوی 
دستگاه های مختلف هستیم، اما چنانچه 

با پیک دوم این بیماری مواجه شویم، به 
یقین همکاری گسترده تر در سطح عموم 
شهروندان مورد نیاز اســت. حسین زاده 
افزود: تجربه نیز نشان داده که در مقابله 
با مشــکاتی که به صورت گســترده در 
جامعه بروز می کند، هر جا مردم به یاری 
ادارات و دســتگاه های اجرایی آمده اند، 
مواجهه با مشکات و رفع آن ها راحت تر 
و با ســرعت بیشــتری انجام شده است. 
وی ادامه داد: به همیــن منظور به دنبال 
اجــرای طرحی تحت عنوان »ســامت 

یاران حریم رضوی« هستیم که در صورت 
تأیید و همراهی دانشــگاه علوم پزشکی 
مشهد مقدس، از جوانان مشتاق ثبت نام 
به عمل می آید تا پس از آموزش های لازم 
توسط کارشناسان مراکز بهداشت، در امر 
نظارت بر رعایت پروتکل های بهداشتی در 
داخل و حریم بارگاه منور رضوی یاری گر 
دست اندرکاران امر باشند. سیدمصطفی 
نعمتی شهردار منطقه ثامن مشهد نیز در 
این جلسه با تاکید بر اینکه آماده هرگونه 
همکاری برای اجرای طرح »سامت یاران 

حریم رضوی« هستیم، گفت: ظرفیت های 
خوبی از جمله شوراهای اجتماعی محات 
و تشکل های مردمی همچون پایگاه های 
بسیج، گروه های جهادی و دیگر گروه ها و 
انجمن های فعال مردمی که در برنامه های 
مشارکتی شهرداری با معاونت فرهنگی و 
اجتماعی ما در ارتباط هســتند برای این 
امر وجــود دارد. وی افزود: عــاوه بر این 
بسیاری از کارشناسان و نیروهای معاونت 
خدمات شهری ما که به صورت سه شیفت 
در سطح منطقه مشــغول خدمت رسانی 

هستند نیز می توانند هم در حوزه کنترل و 
پیشگیری و هم در زمینه اطاع رسانی در 
این زمینه مشارکت داشته باشند. شهردار 
منطقه ثامــن در ادامه با اشــاره به اینکه 
می توانیم از فضاهای تبلیغاتی موجود در 
ســطح منطقه برای نصب و اطاع رسانی 
پیام های بهداشتی مقابله با کرونا استفاده 
کرد، گفــت: بیش از 15 کیلومتر ســازه 
فلزی به عنوان پوشش کارگاهی در اطراف 
پروژه های در حال اجرای ســطح منطقه 
در جهت تأمین ایمنی شــهروندان نصب 
شده، که می توان بخشــی از آن ها را برای 
نصب پیام ها و هشدارهای بهداشتی لازم 

در نظر گرفت. 
نعمتی در پایان گفت: بــا توجه به اینکه 
جلسه کارگروه بهداشــت منطقه ثامن، 
به صورت مســتمر بــا حضــور مدیران 
و کارشناســان دو حوزه شــهری و مرکز 
بهداشــت ثامن برگزار می شود؛ تشکیل 
کمیته ویژه ای به منظور برگزاری جلسات 
فوق العاده در راستای تبیین راهکارهای 
افزایش تعامل، تعیین و تقســیم وظایف 
هر مجموعه و تسهیل و تسریع در اجرای 
طرح »ســامت یــاران حریم رضوی« را 
نیــز در دســتور کار معاونــت خدمات 
 و محیط زیســت شــهری منطقــه قرار

 خواهیم داد.

شهردار مشهد:

با کاهش کرونا؛ دهه کرامت 
فرصتی برای برگزاری 

جشن هاست
شهردار مشهد با بیان اینکه اگرروند شیوع کرونا 
کاهش یابد دهه کرامت فرصتی برای برگزاری 
جشن های گوناگون خواهد بود، گفت: مجموعه 
پروژه هایی که تعریف کردیم یا تعریف خواهیم 
کرد همگی تا پایان این دوره مدیریت شــهری 
اجرا خواهند شــد. محمدرضاکائی بااشاره به 
اینکه زمانی که به مدیریت شــهری رســیدیم 
باحجم سنگینی از بدهی مواجه بودیم، حدود 
پنج هــزار و 800 میلیــارد تومان بــه بانک ها 
وهزارمیلیارد تومان به پیمانکاران بدهی داشتیم، 
گفت: 83 دســتگاه به ما کمــک کردند تا این 
بدهی ها را پرداخت کنیم. وی افزود: حدود 30 
پروژه ای که سبب بلوکه شــدن دارایی ماشده 
بود، تعیین تکلیف ومنابع مااز آنجا آزاد شــد. 
آزادســازی آن منابع اجازه داد بــه پروژه های 
عمرانی فکر کنیم. در فرآیند پروژه های عمرانی، 
حدود 10 هــزار میلیارد تومان پــروژه تعریف 
کردیم. اگر هر پیمانکاری بگوید به دلیل کمبود 
بودجه بدهی معوق از شــهرداری دارد، شخصاً 
پاسخگو هستم واین درحالی است که دوره ای 
درمشهد نبوده که کمتر از 500-400 میلیارد 
به پیمانکاران بدهکار نباشــیم. وی عنوان کرد: 
پیش پرداخت پروژه های بلندمدت را نیز انجام 
خواهیم داد. کائی افزود: بیشترین تأخیر ما برای 
اجرای یک پروژه تنها یازده روز بوده است. این 
تاخیرها هیچ وقت به ماه و به سال نمی رسد وما 
هدفی جز رفاه مردم نداریم. وی ادامه داد: رئیس 
قرارگاه خاتم الانبیا می گفت، مشهد در پرداخت 
از همه پروژه های شهری در کشور سر است و ما 
همیشه 500 میلیارد تومان از شهرداری مشهد 
طلب داشتیم، اما الان هیچ طلبی نداریم، این ها 
سبب افزایش و پیشرفت شهر مشهد می شود.
کائی یادآورشد: همین نگاه شهرداری مشهد 
سبب شده سه هزار نفر در عمق 30 متری زمین 
در ساخت و احداث خطوط قطار شهری مشهد 
کار کنند. در سال 97 و 98، 27 هزار رأی ماده 
صد صادر شده اســت و برای ما هیچ فرقی بین 
پرونده ها وجود ندارد و هر ساختمان تا زمان پایان 
کار از نظر مالی تعیین تکلیف نمی شود. وی ادامه 
داد: هم فرآیند جلب مشارکت وگفت وگومهم 
است هم فرآورده آن. در بخش هایی که گروه های 
مردمی و کسانی که مصرف کننده نهایی هستند، 
اجتماع کرده بودند و ما با آن ها گفت و گو کردیم 

نتیجه بهتری دیدیم. 
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معاون امور بازرگانی شرکت خدمات  
حمایتی کشاورزی:

 افزایش محصولات کشاورزی 
با کود گوگرد بنتونیتی

 مشهد: معاون امــور بازرگانی شرکت خدمات 
حمایتی کشاورزی ایران گفت: شرکت پالایش گاز 
شهید هاشمی نژاد عاوه بر وظیفه ذاتی خود در 
فرآورش گاز طبیعی و خدمت رسانی به هم وطنان 
در استان های شمال و شمال شرق، با تولید گوگرد 
با خلوص بالا نقش بسزایی در تأمین این محصول 
در بازار ایران دارد. علی علیزاده در حاشیه بازدید 
از مجتمع کود گوگــرد بنتونیتی پالایشــگاه 
خانگیران ســرخس افزود: اغلــب زمین های 
کشــاورزی ایران دارای خاک با PH بالاست، لذا 
اســتفاده از کود گوگرد بنتونیتــی می تواند در 
اصاح خاک و جذب مــواد مؤثر بوده و به بخش 
کشاورزی کمک زیادی کند. وی اظهار داشت: 
در حال حاضر بیش از سه میلیون خانوار در بخش 
کشاورزی در کشور مشغول به فعالیت هستند و ما 
به فعالان این حوزه استفاده از محصول کود گوگرد 
بنتونیتی شرکت پالایش گاز شهید هاشمی نژاد را 
پیشنهاد می کنیم. معاون امور بازرگانی شرکت 
خدمات حمایتی کشــاورزی ایران با اشــاره به 
اینکه اراضی شمالی کشور اســیدی هستند و 
سایر مناطق کشــور دارای خاک با PH بالاست 
تصریح کرد: این کود گوگردی در فرآیند اصاح 
خاک، جذب عناصر کــود و همچنین افزایش 
کمیت و کیفیت تولیدات بخش کشاورزی بسیار 
تاثیرگذار است. علیزاده تاکید کرد: در سالی که 
از سوی مقام معظم رهبری به نام »جهش تولید« 
نامگذاری شده است اســتفاده از این محصول با 
ارزش در زمین های کشــاورزی، افزایش تولید 
محصولات کشــاورزی و تحقق منویات رهبری 
را در حوزه های اقتصادی به دنبال خواهد داشت.

خبر ویژه  

مشهد/ زهرا آخوندی
z.a.naslefarda.1359@gmail.com

  مدیرعامل آب و فاضاب خراسان رضوی وضعیت منابع تولید، توزیع 
و مصرف آب و همچنین وضعیت شــبکه های جمع آوری و تصفیه 
فاضاب در این استان را تشریح کرد. در این نشست که به مناسبت 
هفته صرفه جویی در مصرف آب و بــرق با حضور مدیرعامل آبفای 
مشهد و آب منطقه ای اســتان برگزار شد، سید ابراهیم علوی ابتدا 
به اجرای طرح یکپارچه سازی شــرکت های آب و فاضاب شهری 

و روستایی در استان اشاره کرد و اظهار داشت: این شرکت وظیفه 
سقایی ســه میلیون و 300 هزار نفر جمعیت شــهری و روستایی 
در خراســان رضوی را از طریق حدود 500 منبع آب شهری )چاه، 
قنات و چشمه( و هزارو 350 منبع آب روستایی و 30 هزار کیلومتر 
خطوط انتقال و شــبکه توزیع برعهده دارد. وی با بیان اینکه شش 
شهر نیشابور، تربت جام، گلبهار، مشــهد ریزه، شاندیز و خواف به 

لحاظ تأمین آب در شرایط قرمز و 16 شهر در نقطه سر به سر تولید 
و مصرف قرار دارند، اعام کرد: 149 روستا هم با مشکل کمبود آب 
مواجه اند که با تانکر آبرسانی می شود. به گفته وی بر اثر بروز اتفاق 
در خطوط انتقال، ســرقت ترانس برق یا ســوختن الکترو پمپ ها 
نیز روزانه بین 70 تا 80 روستا به آمار روستاهای مشکل دار اضافه 
می شود که تا زمان رفع مشکل بایستی از طریق تانکر آبرسانی شوند. 
وی افزود: با احتساب روستاهای مواجه با کسری آب در استان در 
مجموع 300 روستا به صورت ثابت و موقت با تانکر آبرسانی می شوند. 
وی شرایط مصرف آب در سال جاری با توجه به شیوع ویروس کرونا 
و گرم شدن زود هنگام هوا را خاص توصیف کرد و یادآورشد: از آنجا 

که سفره های زیر زمینی، منابع اصلی تأمین آب شهرها و روستاهارا 
تشکیل می دهند متاسفانه بارش های مناسب سال آبی جاری تأثیر 
چندانی بر سفره های زیرزمینی نداشته است و همچنان با افت سطح 

منابع مواجه هستیم. 
وی اعام کرد: مصرف آب در استان 21 درصد نسبت به مدت مشابه 
سال قبل افزایش یافته و همین امرباعث فشار بر بخش توزیع آب 
شده است و این درحالی است که وجود چندین میلیون رأس دام 
سبک و سنگین و طیور، مصرف آب را دربرخی روستاها 68 درصد 
ودر تعدادی دیگر تا صددرصد افزایش داده و بروز کم آبی و تشدید 

مشکات تأمین آب روستائیان را در پی داشته است.

مدیرعامل آبفا خراسان رضوی:

معرفی شهرهای دچار تنش آبی در خراسان رضوی




